

GOOD PRACTICE



The Pacific Islands face significant challenges in accessing basic drinking water and sanitation services,

with only 55 per cent of the region's population having access to clean water and just 30 per cent having sanitation services, according to the Asia Foundation*.

Papua New Guinea was recently ranked second to last among the 10 countries with the lowest access to water, with the other nine being located in Africa.



Considering these statistics, we must use water mindfully. Simple habits can make a big difference.

Turn off the tap while brushing teeth or washing the face.

Promptly fix any leaks in your home.

Collect rainwater for everyday use (watering plants, cleaning etc).

**<https://asiafoundation.org/2022/09/28/unpacking-the-water-sector-in-the-pacific-islands/>*



Les îles du Pacifique sont confrontées à d'importants problèmes d'accès à l'eau potable et aux services d'assainissement de base,

puisque seulement 55 % de la population a accès à de l'eau propre et 30 % à des services d'assainissement, selon la Fondation asiatique*.

La Papouasie-Nouvelle-Guinée a récemment été classée à l'avant-dernier rang des dix pays où l'accès à l'eau est le plus faible, les neuf autres étant situés en Afrique.



À la lumière de ces statistiques, il est essentiel que chacun d'entre nous utilise l'eau de manière réfléchie. Des habitudes simples peuvent faire une grande différence.

Fermer le robinet pendant que l'on se brosse les dents ou que l'on se lave le visage.

Réparer rapidement les fuites dans la maison.

Récupérer l'eau de pluie pour les usages quotidiens (arrosage des plantes, nettoyage, etc.).

*<https://asiafoundation.org/2022/09/28/unpacking-the-water-sector-in-the-pacific-islands/>